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Verslag vergadering Omwonendencommissie (OWC), Werkgroep Bewoners 
Stripheldenbuurt (WBS), Gemeente Almere en FPC de Oostvaarderskliniek (OVK) 
Datum: 6 februari 2023 
 
Aanwezig: OWC (Dick Soek, Rianne Veenstra, Danny van Zuijlen), WBS (Khaled Khater, Cees 
Schumacher, Patrick Tangelder), Gemeente Almere (Mylan Derkink, Johan Kieft) en OVK (Hans 
Neervoort, Marijke van Genabeek, Julie van Mol). 
 
Doel van de bespreking: een kennismaking tussen OWC en WBS, waarbij beide hun achtergrond, 
doelstelling en activiteiten uitwisselen in het kader van de voorgenomen uitbreiding van de kliniek.  
 
Geplande duur vergadering: van 19.30 tot 21.00 uur.  
 

1. Opening 
De voorzitter, Hans Neervoort, opent de vergadering en heet iedereen welkom. Marijke van 
Genabeek is aanwezig namens de directie van FPC de Oostvaarderskliniek. 
2. WBS aan het woord 

 Leden introduceren zichzelf, vertellen over hun werkzame leven, waar ze wonen, en hoe 
zij betrokken zijn geraakt bij WBS; allen verklaren zich tegen de voorgenomen uitbreiding 
van de OVK. De werkgroep bestaat o.a. uit Khaled, Patrick en Cees met partner. 
Daarnaast zijn er nog enkele personen die de werkgroep vanaf de zijlijn in meer of 
mindere mate ondersteunen.  

 Khaled schetst vervolgens op hoofdlijnen een overzicht van activiteiten vanaf juni 2021, 
die men heeft uitgerold in de loop van anderhalf jaar. Dit alles naar aanleiding van de 
brief in juni 2021 over een mogelijke uitbreiding van de OVK. Deze brief zorgde voor veel 
rumoer dat men een werkgroep heeft geformeerd en veel werk heeft verzet. In de 
maanden juni en juli 2021 zijn diverse gesprekken gevoerd met Gemeenteraadsfracties, 
is er een speciale “uitbreiding tbs nee “pagina gecreëerd op de Stripheldenbuurt pagina 
en is in september 2021 is de petitie “Uitbreiding TBS NEE” gestart. Tot heden is de 
petitie 723 keer ondertekend. Zie hiervoor het grafische overzicht onderin. Tevens is er 
een brede beschouwing opgesteld om de bezwaren tegen de voorgenomen uitbreiding 
van de kliniek mee te kunnen onderbouwen. Deze beschouwing is de basis geweest voor 
een presentatie op 1 november 2021 voor de verantwoordelijke wethouder mevr. 
Froukje de Jonge. De wethouder heeft geen vervolgacties verbonden aan de informatie 
verkregen middels de presentatie. WBS heeft in Januari 2022 een WOB-verzoek 
ingediend bij het Ministerie van J&V om erachter te komen hoe de analyse/keuze voor 
de locatie/uitbreiding in Almere tot stand is gekomen. Het antwoord op dit WOB-verzoek 
heeft lange tijd op zich laten wachten en de uitkomst was teleurstellend. Het betrof hier 
een aantal fundamentele vragen die in 2021 vanuit de Gemeente niet of onvoldoende 
waren beantwoord.  

 Hans geeft aan dat de begeleidende tekst in de petitie feitelijk niet klopt. De OVK wordt 
met de beoogde uitbreiding niet de grootste tbs-kliniek in een woonwijk. Khaled 
benadrukt hierin dat de OVK met de geplande uitbreiding één van de grotere tbs- 
klinieken in een woonwijk in Nederland zal worden. Ook wordt door Hans aangegeven 
dat de door de werkgroep verwachte toename aan verlofbewegingen niet juist is (is bij 
voorbaat te hoog ingeschat in relatie tot de beoogde capaciteit); bovendien staat het nog 
niet vast dat er ook patiënten behandeld zullen worden, die frequent met verlof zullen 
gaan 

 Er wordt door WBS aangegeven dat de Partij van de Dieren (PvdD) tegen een uitbreiding 
is vanwege de grootschaligheid van de zorginstelling en het verlies van flora en fauna. Dit 
is naar voren gekomen tijdens een gesprek met PvdD in februari 2023. 
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 Door de vraag van mevr van Genabeek of de WBS tegen tbs is heeft WBS als volgt 
duidelijkheid gecreëerd: 
 

o WBS staat voor een veilige en verantwoorde landelijke spreiding van (nieuwe) 
tbs-patiënten hetgeen ook het uitgangspunt dient te zijn wanneer de overheid 
benodigde uitbreiding gaat overwegen. 

o WBS heeft geen probleem met het bestaan van de OVK en ondersteunt het 
”concept" tbs. 

o WBS heeft ernstige twijfels over de besluitvormingsprocessen vanuit het 
Ministerie van J&V in de aanloop naar het plan voor de uitbreiding van de OVK. 

o WBS heeft ernstige twijfels over de borging van veiligheid van omwonenden en 
bewoners van Almere mede in relatie tot de structurele personeelsproblemen 
van de kliniek sinds 2018 en de verwachte toename in tbs-verloven. 

o WBS is van mening dat met de huidige omvang van de OVK, de Stripheldenbuurt 
haar maatschappelijke verantwoordelijkheid ruimschoots heeft genomen. 

o WBS maakt bezwaar tegen de voorgenomen uitbreiding van de OVK.   
 

 De primaire bezwaren tegen de uitbreiding zijn als volgt:  
o Er is onvoldoende onderzoek verricht naar alternatieve locaties 
o Het risico op incidenten buiten de kliniek neemt toe 
o Het risico op incidenten in de kliniek neemt mogelijkerwijs toe – inmiddels is dit 

risico helaas opgetreden gezien de incidenten die in September 2022 via de 
media naar buiten zijn gekomen en de betrokkenheid van Minister Weerwind 
hierin. 

o Bewoners/omwonenden hebben bezwaren tegen de geplande uitbreiding 
o Het gevoel van onveiligheid bij omwonenden wordt groter.  

 

 Khaled zegt dat men niet is ingegaan op deelname aan de klankbordgroep, omdat dit een 
bewuste keuze is geweest, voelde niet zuiver.  

 Khaled: Alle notulen van de OWC zijn publiekelijk beschikbaar via de website van de OVK 
o In géén enkele van de notulen wordt er genoemd dat er een werkgroep is met 

700+ handtekeningen, die tegen de geplande uitbreiding is. De werkgroep is 
verbaasd en teleurgesteld dat dit in een periode van ruim 1.5 jaar niet serieus is 
opgepikt door de OWC. 

o Ondanks dat er geen ontmoeting is geweest tussen de OWC en WBS in de 
periode juni 2021 t/m heden, is er voldoende ruchtbaarheid gegeven door WBS 
o.a. via social media, de Stripheldenbuurtpagina, Almere Deze Week en omroep 
Flevoland.  

o De Stripheldenbuurt pagina : Uitbreiding TBS NEE! (de-stripheldenbuurt.nl) 

https://www.de-stripheldenbuurt.nl/home/uitbreiding-tbs-nee
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3. Vervolgens komt OWC aan het woord. 

 Rianne geeft aan dat ze onaagenaam verrast was door het aantal actitiviteiten van 
WBS en vraagt zich af waarom er gekozen is voor een negatieve opstelling. 

 Dick vertelt de geschiedenis van OWC. Dat die gaandeweg van de actiegroep TBS Nee 
naar OWC is gegaan. Dus ‘van de hakken in het zand naar beter een goede buur dan 
een verre vriend’. OWC is kritisch én constructief. Zo heeft men in juni 2020, vertelt 
Dick, een brief gestuurd n.a.v. het bestemmingsplan dat louter op hoofdlijnen was. 
Ook heeft OWC de resocialisatie-woningen tegengehouden. Men is alleen voor 
uitbreiding als er voldoende gekwalifceerd personeel is, het gaat om span of 
control.’     

 OWC ziet zichzelf als schakel tussen buurt en OVK, er wordt gepoogd om vier keer 
per jaar bijeen te komen. Men heeft de wens dat er meer maatschappelijke 
organisaties in hun commissie komen.  

 ‘Als er wat is, dan dient dit direct gecommuniceerd te worden naar de buurt,’ zegt 
Dick. De wijkagent – wisseling: huidige heet Otto Roth - is regelmatig in de buurt.   

 Op 8 oktober 2022 was er een open avond voor omwonenden. Deze werd goed 
bezocht in een goede sfeer. Ook de RVB was er, net zoals de OWC. Er zijn door de 
OWC folders uitgedeeld waarop een inloopspreekuur van de OWC vermeld stond. Dit 
vond plaats op 3 november 2022. Daar was geen belangstelling voor. 

 OWC zegt dat de animo voor deelname aan OWC gaandeweg minder is geworden.  

 Men vertelt dat er in NL geen enkele tbs-kliniek is met een omwonendencommissie.  
4. OVK neemt het woord. Marijke constateert dat er bij beide gremia een grote overlap van 

betrokkenheid bij de buurt en kliniek is. Daarop wordt instemmend geknikt. Intussen is de 
tijdsplanningvan de vergadering enorm uitgelopen, de sfeer is goed en niet alle vragen van 
WBS zijn behandeld. Hans stelt voor om op korte termijn nog eens bij elkaar te komen. Over 
een nieuwe vergadering zal gemaild worden, zegt Hans, waarna het kennismakingsdeel 
wordt beëindigd en de reguliere vergadering start.  

 


